
Prigodnom svečanošću Lovačko društvo „Jareb“ Visoko obilježilo 30 

godina postojanja i rada

29.9.2024.

Lovačko društvo „Jareb“ Visoko osnovano još za vrijeme Domovinskog rata, točnije u 

studenome 1994 godine obilježilo je trideset godina svog postojanja i neprekidnog rada. 

Bila je to prilika da se na prigodnoj svečanosti koja je započela Svetom misom za sve 

preminule lovce, ali i hrvatske branitelje u Crkvi Presvetog Trojstva, a nastavila se 

svečanom sjednicom u Društvenom domu općine Visoko svi gosti i uzvanici upoznaju s 

bogatom poviješću, ali i sadašnjim aktivnostima društva.

Proslavu obilježavanja trideset godina društva svojim su dolaskom uveličali župan 

Varaždinske županije Anđelko Stričak, saborski zastupnik, ujedno i predsjednik Lovačkog 

saveza Varaždinske županije te predstavnik Hrvatskog lovačkog saveza Goran Kaniški, 

načelnik Općine Visoko Dragutin Mateković, Zlatko Biškup iz Lovnog ureda Novi Marof, 

predstavnici susjednih lovačkih društava kao i članovi prijateljskih udruga s područja 

Općine Visoko.

Sve nazočne je na početku sjednice pozdravio Nikola Pomper, predsjednik Lovačkog 



društva „Jareb“ Visoko istaknuvši kako Lovačko društvo trenutno broji 45 aktivnih članova, 

koji se bave uzgojem i zaštitom divljači, dok se odstrel temelji na lovno-gospodarskim 

osnovama i planovima gospodarenja s divljači i lovištima.

- Prvi pisani tragovi o lovu i o lovačkom društvu u općini Visoko potječu još iz davne 1891. 

godine kada je tadašnji visočki župnik vlč. Josip Hadrović oko sebe okupio istomišljenike i 

zaljubljenike u lov. Ondašnji način lova i uzgoja divljači po mnogim se bitnim stvarima 

razlikuje od sadašnjeg načina lova i uzgoja. Mještani ovoga kraja s nostalgijom se 

prisjećaju vremena kada se divljač uzgajala na većim površinama posebno ograđenima za

tu namjenu. Te ograđene površine prepune divljači popularno su se nazivale zvjerinjacima.

Tridesetih godina prošlog stoljeća postojao je tzv. Zvjerinjak na području stare ceste kod 

Pake. Vlasnik tog Zvjerinjaka bila je tadašnja vlastelinska obitelj Erdödy pa se stariji 

mještani Visokog i okolnih krajeva prisjećaju lovova iz tih vremena kada se po odstreljenu 

divljač odlazilo s konjskim zapregama. Naravno, sam odstrel obavljali su uglavnom 

odabrani i imućniji ljudi za koje je dolazak u ove krajeve bio pravi užitak jer je divljači bilo u 

izobilju. Mještani su s nestrpljenjem čekali kočije lovaca jer su usluge pogoniča i nosača 

odstreljene divljači plaćali u novcu što je ondašnjim mladićima bio jedini izvor zarade – 

rekao je Pomper dodavši kako je Lovačko društvo ''Jareb'' Visoko osnovano 27.11.1994. 

godine na osnivačkoj skupštini održanoj u Visokom i od tada neprekidno djeluje.

- Naporom vlastitih članova društvo je sagradilo lovački dom sa streljanom za gađanje 

glinenih golubova, lovačkom kuhinjom i ljetnom terasom kako bi imali adekvatno mjesto za

sastajanje, izvršavanje svojih lovačkih obaveza, ali i druženje i na to smo posebno 

ponosni- zaklujčio je Pomper.

Župan Anđelko Stričak, koji je 1997. godine bio stažist za lovca u Lovačkom društvu 

„Jareb“ a potom lovac sve do 2010. godine je istaknuo zadovoljstvo što nazoči spomenutoj

svečanosti.

-Lijepo je večeras biti ovdje i prisjetiti se tih 30 godina, tj. 30 godina uspomena. Prisjetiti se

razvoja društva doslovno od ničega, kod osnivačke skupštine jedina imovina društva je 

bilo par papira zapisnika o osnivanju, do danas kada ima lijepo uređen lovački dom, 

streljanu i cijeli niz lovnotehničkih objekata. 

Lijepo se prisjetiti i svih onih radnih akcija čišćenja okoliša, potoka odnosno staništa 



divljači, a isto tako prihrane te divljači, pogotovo nekada kada je godišnje doba zima bila 

doista zima i to sa snijegom. Hvala vam na svemu tome i na svim tim lijepim 

uspomenama- rekao je župan Stričak.

Saborski zastupnik, ujedno i predsjednik Lovačkog saveza Varaždinske županije Goran 

Kaniški koji je pozdrave uputio i u ime Ivice Budora, predsjednika Hrvatskog lovačkog 

saveza naznačio je izuzetno dobru suradnju svih lovačkih društava s Županijskim lovačkim

savezom, ali i Varaždinskom županijom.

- Varaždinska županija u ovome mandatu izdvaja sredstva za rad lovačkih udruga, stoga 

smo krenuli u izgradnju rashladnih komora u kojima se meso divljači čuva na primjereni 

način. Također smo u procesu obnove matičnog fonda sitne divljači. Čestitam lovcima LD 

„Jareb“ ovu lijepu obljetnicu te im i nadalje želim da budu aktivni i savjesni čuvari prirode i 

okoliša, ali i divljači na području ovog dijela županije – rekao je Kaniški.

O LD „Jareb“ kao jednoj od najaktivnijih udruga na području Općine Visoko govorio je i 

načelnik Dragutin Mateković osvrnuvši se pritom na dobru suradnju između općine i 

samog društva koja se očituje u mnogobrojnim zajedničkim aktivnostima te je pritom 

obećao daljnju pomoć i podršku radu društva.

Svečanost su uveličali varaždinski rogisti, a zaslužnim pojedincima, udrugama i društvima 

dodijeljene su i prigodne zahvalnice.












